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Protokół nr 27/08 

Komisji Spraw Społecznych 
z dnia 27 października 2008 r. 

 

Ad. 1 

Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzył Przewodniczący Pan Alfred Siama, który powitał 

członków Komisji i zaproszonych gości. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Komisji Pan Alfred Siama stwierdził, iż Komisja władna jest podejmować decyzje. 

Obecni: 

• Przewodniczący                                                           Alfred Siama 

• Wiceprzewodnicząca                                                   Kazimiera Puślednik 

• Członkowie:                                                                 Jarosław Jędrkowiak 

                                                                                          Grzegorz Józefowski 

                                                                                          Mirosław Waluś 

                                                                                          Józef Czarnecki 

 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. Wszyscy obecni. 
 

Na posiedzenie zaproszono gości: 

• Wicestarostę Pana Janusza Sikorę, 

• Dyrektora PCPR w Gostyniu Pana Mirosława Sobkowiaka 

• Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Pana Marka Smektałę 

 

Ad. 3 
Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił porządek posiedzenia Komisji.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora zaproponował dodanie do porządku jako punkt 4 c) 

zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie deklaracji wsparcia 
finansowego projektu „Renowacja i rewaloryzacja kościoła p.w. Pocieszenia NMP w Borku 
Wlkp. – najstarszego Sanktuarium Maryjnego w Wielkopolsce”.  
W wyniku głosowania porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty głosami 6 „za”. 

 

Ad. 4 a 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatku motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki 

wynagradzania w roku 2009 przedstawił Naczelnik Pan Marek Smektała. 
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Zgodnie z przepisami ustawy - Karta Nauczyciela, regulamin wynagradzania nauczycieli 

ustala corocznie organ prowadzący szkoły, w taki sposób, aby nauczyciele poszczególnych stopni 

awansu zawodowego łącznie osiągnęli wynagrodzenie nie mniejsze niż średnie ustawowe. 

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama zauważył, iż zapis w § 2 pkt 5 litera c jest anachronizmem, 

gdyż nie stosuje się już pracy dyplomowej jako formy egzaminu. Przewodniczący złożył wniosek 

o wykreślenie litery c. Przewodniczący złożył wniosek o zmianę wyrazu „zajęć” na „zadań” w § 2 

pkt. 5 literze a. 

Radna Pani Kazimiera Puślednik zapytała jakich dokonano zmian w projekcie uchwały. 

Naczelnik Pan Marek Smektała odpowiedział, że w § 5 pkt. 2 zmieniono wysokość dodatku dla 

doradców metodycznych, jako rekompensata za dojazdy do ośrodka. 

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie litery 

c w § 2 pkt. 5 oraz zmianę wyrazu „zajęć” na „zadań” w literze a § 2 pkt. 5 regulaminu. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty głosami 6 „za”. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatku motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe 
warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagradzania w roku 2009. 
Wyniki głosowania: 6 „za”. 

 

Ad. 4 b 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany uchwały nr XV/127/08 Rady 

Powiatu Gostyńskiego z dnia 13 marca 2008 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania przedstawił 

Dyrektor Pan Mirosław Sobkowiak. 

Ustawa o rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych obliguje Radę 

Powiatu do określenia zadań i uchwalenia podziału środków przeznaczonych na rehabilitację 

zawodową osób niepełnosprawnych. Zmiana w podziale środków została dokonana w związku 

z otrzymaniem dodatkowych środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w kwocie 182 379 zł. 

Kwotę 82 379 zł przeznacza się na zadania z zakresu rehabilitacji społecznej, w tym kwotę 42 799 

na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 

pomocnicze, a kwotę 39 580 na dofinansowania likwidacji barier architektonicznych, 

w komunikowaniu się i technicznych. 
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Kwotę 100 000 zł przeznacza się na rehabilitację zawodową w związku z dużym zainteresowaniem 

osób niepełnosprawnych przyznaniem środków na rozpoczęcie działalności gospodarczej oraz 

zainteresowaniem refundacją kosztów wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej ze 

strony pracodawców a ich brakiem na refundację kosztów przystosowania stanowisk pracy.  

Proponowany podział środków został przygotowany przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 

w Gostyniu w uzgodnieniu z Powiatowym Urzędem Pracy oraz Powiatową Społeczną Radą ds. 

Osób Niepełnosprawnych. 

 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał czy osoby niepełnosprawne mogą korzystać 

z dofinansowania zarówno z PCPR jak i z Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu. 

Dyrektor Pan Mirosław Sobkowiak odpowiedział, że dofinansowanie można uzyskać tylko 

z jednego źródła. Z PCPR można uzyskać maksymalnie 60 tys. zł, a z PUP do 13,5 tys. zł 

dofinansowania. Głównie rozwijana jest działalność handlowa, rolnicza, krawiectwo. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 
zmiany uchwały nr XV/127/08 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 13 marca 2008 r. w sprawie 
określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych, 

realizowanych w ramach środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania. 
Wyniki głosowania: 6 „za”. 

 

Ad. 4 c 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie deklaracji wsparcia finansowego projektu 

„Renowacja i rewaloryzacja kościoła p.w. Pocieszenia NMP w Borku Wlkp. – najstarszego 

Sanktuarium Maryjnego w Wielkopolsce” przedstawił Naczelnik Pan Marek Smektała. 

Projekt realizowany przez Parafię Rzymsko – Katolicką p.w. Pocieszenia NMP w Borku 

Wlkp. ma na celu gruntowne odrestaurowanie najstarszego Sanktuarium Maryjnego 

w Wielkopolsce. Przywrócenie świetności kościołowi i jego otoczenia wymaga znacznych 

nakładów finansowych, których nie jest w stanie ponieść Parafia. Projekt, o którym mówi uchwała, 

zakłada pozyskanie środków zewnętrznych w ramach Programu Operacyjnego Priorytet VI 

Turystyka i środowisko kulturowe – Działanie 6.2 Rozwój kultury i zachowanie dziedzictwa 

kulturowego. Dotacja Powiatu oraz Gminy Borek Wlkp. stanowić będzie część wymaganego 

wkładu własnego wnioskodawcy projektu i zostanie udzielona zgodnie z obowiązującą w tym 

zakresie uchwałą Nr XXXIX/289/06 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 26 stycznia 2006 r. 

w sprawie określenia zasad, trybu udzielania i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, restau-

ratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. Do wyłącznej 

kompetencji Rady Powiatu, zgodnie z § 5 ust. 5 cytowanej uchwały, należy ustalanie kolejności 

dotowania prac remontowych prowadzonych przy obiektach zabytkowych. Zatem omawiana dzisiaj 

uchwała ustala ogólne zasady dotowania w latach 2009 – 2011 dla projektu „Renowacja 
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i rewaloryzacja kościoła p.w. Pocieszenia NMP w Borku Wlkp. – najstarszego Sanktuarium 

Maryjnego w Wielkopolsce” i zobowiązuje Zarząd Powiatu do zaplanowania na ten cel 

odpowiednich środków finansowych w kolejnych budżetach. 

 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odczytał pismo proboszcza z Parafii w Borku Wlkp. W ciągu 

trzech lat istnieje możliwość pozyskania 6 mln zł z Wielkopolskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego. Wicestarosta zachęcał komisję, aby wstąpiła do sanktuarium w Borku. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał skąd pochodzi dofinansowanie do inwestycji. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że Powiat miałby dołożyć 90 tys. zł, Gmina Borek 

około 90 tys. zł, możliwe, że więcej. Pozostałą część kwoty pokrywa parafia. Wkład własny do 

inwestycji wynosi 30 %. Istnieje możliwość pozyskania sponsorów oraz uzyskania promesy. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak stwierdził, iż zagłosuje pozytywnie za projektem uchwały jeśli 

pracownicy domów pomocy społecznej uzyskają podwyżki. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora powiedział, że będą podwyżki w domach pomocy społecznej. 

Temat poruszy w następnym punkcie porządku. 

Radna Pani Kazimiera Puślednik zauważyła, że również kościół w Domachowie wymaga 

remontu. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora dodał, że parafie w Domachowie i Jeżewie wspólnie wystąpiły 

o dofinansowanie drewnianych kościołów w Polsce. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 
deklaracji wsparcia finansowego projektu „Renowacja i rewaloryzacja kościoła p.w. 

Pocieszenia NMP w Borku Wlkp. – najstarszego Sanktuarium Maryjnego w Wielkopolsce”. 
Wyniki głosowania: 6 „za”. 

 
Ad. 5 
Rozpatrzenie wniosku Radnego Pana Jarosława Jędrkowiaka w sprawie przedyskutowania kwestii 

podwyżek płacowych w domach pomocy społecznej. 

 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora poinformował, iż pozyskano 70 tys. zł dla Środowiskowego 

Domu Samopomocy, samochód oraz ok. 400 tys. zł na elewację. Dla Domu Dziecka w Bodzewie 

pozyskano 30 tys. zł. Planuje się odnowienie stawu przy DPS Chwałkowo w związku z czym złoży 

się wniosek o dofinansowanie do Programu „Wokół ŚDS”. Planuje się podwyżki dla pracowników 

socjalnych. Pracownicy DPS-ów uzyskają podwyżki w wysokości 180 zł brutto z wyrównaniem od 

lipca 2008 r. oraz premię w wysokości około 1000 zł z okazji Dnia Pracownika Socjalnego. Od 

1 stycznia 2009 r. planuje się podnieść pensje dla pracowników DPS o 10 %. Średnia płaca po 

podwyżkach wyniesie 2400 zł brutto. Dla DPS Chumiętki planuje się pozyskać auto. W DPS 

Bruczków przeprowadzi się remont elewacji wraz z wiatrołapem. Natomiast w Zimnowodzie na 

elewacji od strony zachodniej zrobiły się zacieki. Łącznie inwestycja wyniesie ponad 120 tys. zł. Od 
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1 listopada 2008 r. zacznie działać NZOZ pielęgniarek w Chumiętkach. W DPS Chwałkowo 6 osób 

jest w trakcie kursu. W DPS Rogowo pracownicy ukończyli kurs. Istnieje możliwość, że od 

1 stycznia 2009 r. zacznie działać NZOZ w Chwałkowie i Zimnowodzie. 

Radny Pan Jarosław Jedrkowiak zauważył, iż istnieje możliwość konfliktu z przyczyny 

zróżnicowanych wypłat pomiędzy pielęgniarkami z NZOZ a pracownikami domów.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, że pracownicy złożyli pismo o podwyżkę 

w wysokości 600 zł na osobę co w skali roku wynosi 440 tys. zł i jest to zbyt duże obciążenie dla 

budżetu powiatu na 2009 r. 

Radny Pan Mirosław Waluś zapytał czy wojewoda przewiduje przeznaczyć środki na podwyżki 

dla pracowników domów. Radny zapytał czy wyprowadzenie pielęgniarek z domów nie spowoduje 

zmniejszonej opieki nad mieszkańcem i czy w związku z tym planuje się wzrost zatrudnienia. 

Dyrektor Pan Mirosław Sobkowiak wyjaśnił, że wojewoda płaci za mieszkańca domu. Dyrektor 

odpowiedział, że NZOZ nie zapewnia całodobowej opieki i należy zapewnić środki na dotrudnienie 

opiekuna. Oszczędności z tego tytułu będą mniejsze. NFZ zapłaci 500 tys. zł / rok dla pielęgniarki. 

Radny Pan Mirosław Waluś zapytał o przeznaczenie rezerwy celowej na pomoc społeczna. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że z tej puli sfinansuje się podwyżki dla pracowników 

Domu Dziecka w Bodzewie.  

 

Ad. 6 
W wolnych głosach i wnioskach Przewodniczący Pan Alfred Siama złożył wnioski: 

1. wnioskuje do Zarządu Powiatu o rozpoczęcie procedury wybudowania boiska 
wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli. 

Wniosek został przyjęty w wyniku głosowania: 6 „za”. 
 

2. wnioskuje do Zarządu Powiatu o zabezpieczenie kwoty 50 000 zł w budżecie powiatu na 
2009 r. na wymianę drzwi wejściowych i podłóg w Zespole Szkół Ogólnokształcących 
i Zawodowych w Pogorzeli. 
Wniosek został przyjęty głosami: 6 „za”. 

 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał czy są kupcy na pałac w Kosowie oraz czy planuje się 

zadośćuczynić mieszkańcom Kosowa brak obiektu użyteczności publicznej. Radny zaproponował 

rekompensatę w postaci wyremontowanej świetlicy. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że trwają prace przygotowawcze do sprzedaży. 
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Ad. 7 
Przewodniczący Pan Alfred Siama podziękował zebranym za przybycie, po czym zamknął 

posiedzenie komisji. 

 

                                                                                    Przewodniczący Komisji 
 
                                                                                             Alfred Siama 
 

 

Protokołowała: 

Agnieszka Szczepaniak 

 

 


